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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mekkora károkat okoz a kőrisfák pusztulása az 
államnak? " 

Országszerte pusztulnak a kőriserdők. A kőrispusztulást a Hymenoscyphus fraxineus (korábban 
Chalara fraxinea) gomba idézi elő. Az Ázsiában őshonos kórokozó az 1990-es években jelent meg 
Európában (a Baltikumban) és rohamosan el is terjedt az egész kontinensen. Hazánkban 2008-ban 
azonosították első alkalommal, azóta számos tanulmány készült a jelenségről. A parazita miatt a 
kőris a szilfához hasonlóan akár teljesen kipusztulhat Magyarországon, sőt egész Európában.

Vegyszeres, vagy egyéb kuratív, megelőző védekezés nem ismert, egyedüli járható út a rezisztens 
egyedek szelekciója és ezek szélesebb körű szaporítása, majd visszaelegyítése az őshonos erdőkbe.

A kérdésem az, hogy mit tett az állam az elmúlt 10 évben a kőrisfák védelmében?

Van kormányzati program, amely kifejezetten a kőrisek megmentését célozza? Ha nincs, miért 
nincs?

Milyen összeget fordított a védekezésre/szaporításra/visszaelegyítésre? 

Mekkora károkat okoz a kőrisfák pusztulása az államnak?


